
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №113 

от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 19.05.2023 г.

от 11:00 часа в Зала 1, ул. „Московска“ №33

Днес, 19.05.2023г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 11 /единадесет/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Г-н Калоян 
Паргов се присъедини по време на заседанието. Г-н Иван Вид елов отсъства за цялата 
продължителност на заседанието.

Г-жа М. Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието. Комисията 
подкрепи проекта за дневен ред с 11 /единадесет/ гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване на дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановскн за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов —

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за



13. Симеон Колев за

Г-н Д. Стаматов декларира, че подкрепя всички точки от дневния ред, но няма да 
успее да присъства за цялата продължителност на заседанието поради провеждащия 
зрелостен изпит в институцията, чийто директор е.

По т. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-14429 / 28.11.2022 г. относно Възстановяването на 

Мемориала на загиналите войници от Първи пехотен софийски полк и Шести пехотен 
търновски полк при Първа Софийска пехотна дивизия в Балканската война 1912-1913г. 
Междусъюзническата война 1913г. и Първата световна война 1914-1918 г. с вносител 
г-н Карлос Контрера и г-н Михаил Петров и актуализиран проект на решение с 
вх.№СОА22-ВК66-14429/1//18.05.2023г.

Г-н К. Контрера информира ПК, че разглежданият доклад е внесен през ноември 
2022 г. като допълнение към решението от 2014 г. на СОС за възстановяване на 
Мемориала на 1 и 6 пехотни полкове. Предложението цели на първо място приемане от 
СОС на времева рамка за развитие на процедура и обвързване на отделните процедури. 
Докладът е бил отложен на заседание на ПК по УТАЖП с аргумент НАГ да проведе 
процедура и изготвяне на задание. Последното е вече изготвено като на 26 април бе 
проведена дискусия в Съюза на архитектите. На 19.05.2023 г. изтича срокът за бележки 
и възражения като предстои разглеждане от ОЕСУТ. Следователно се отваря възможност 
за доклада да бъде разгледан и СОС да се произнесе. На второ място, докладът цели да 
реши формулата за финансиране възстановяване на мемориала.

По отношение на актуализирания проект на решение с вх.№СОА22-ВК66- 
14429/1//18.05.2023г., г-н Контрера заяви, че вносителите му внасят корекции в 
сроковете като той го намира за резонно. Предложи да бъде гласуван актуализирания 
проект на решение с вх.№СОА22-ВК66-14429/1//18.05.2023г.

Г-н В. Калановски отправи питане към арх. Каменов дали сроковете заложени в 
проекта на решение са осъществими.

Арх. Каменов заяви, че коригираните срокове могат да бъдат спазени. Надява се, 
че няма да има обжалване на конкурса (проектиране и избора на изпълнител). При 
решение може да се направи един макет (достатъчно завършена степен, дори едно 
фасадно скеле, за да се види как ще изглежда паметникът в пространството.

Арх. Тончева предостави на председателя на ПК становище от Обединени 
Софийски Архитекти като основното им възражение е по отношение на процедурата за 
общественото обсъждане. Според арх. Тончева дискусията проведена на 26.04.2023 г. не 
представлява обществено обсъждане. Няма заповед, няма процедура. Според нея 
публиката на събитието е била изцяло от патриотични организации.

Според г-н Иван Петров, гражданин, предложението е компилация на различните 
политически групи като общественото обсъждане на заданието не е достатъчно за 
толкова мащабен проект. Редно е първо да бъде изработен макета, а в последствие 
организирано общественото обсъждане.

Г-н К. Контрера репликира, че казаното от арх. Тончева, че на 26 април са били 
само представители на патриотичните организации, категорично не отговаря на 
истината. Присъствали са и са взели участие в дискусиите арх. Константинов от Съюза 
на архитектите, представители на екипа изготвил проекта на задание. В последстие 
експертен съвет ще разгледа постъпилите възражения. Въпросът е решен през 2005 г., 
пререшен през 2014г., сега се предлага да се конкретизира процедурата.

2/



Според г-н В. Калановски демокрацията не трябва да бъде използвана за 
злоупотреба със самата нея. Отправи предложение за прекратяване на дискусиите и 
преминаване към гласуване.

Г-жа Малина Едрева подложи на гласуване предложението за прекратяване на 
дискусиите.

Въз основа на състоялото се гласуване, комисията прие решение за прекратяване
на дискусиите.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по предложението за прекратяване на дискусиите:
Е Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5 \нтонКойчев за

6. Веселин Калановски за

7. 1 рети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Вчделов --

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13- Симеон Колев за

Г-жа Едрева отправи предложение към арх. Каменов и г-н Контрера. както и към 
вносителите на актуализиран проект на решение с вх.№ СОА22-ВК66- 
14429/1//18.05.2023г , да формулират съвместно предложението за макет на паметника и 
ПК да заседава извънредно, четв. 25.05.2023г, от 9.15ч.преди сесията на СОС, за да 
разгледа доклада и нов проект на решение.

Г-жа Едрева подложи на гласуване предложението за отлагане произнасянето по 
доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха взети 
следните решения:

1. Комисията отлага произнасянето си по доклада и актуализиран проект на 
решение с вх.№СОА22-ВК66-14429/1//18.05.2023г.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12
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За 12

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за
п3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов —

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК08-5517 / 10.04.2023 г. относно откриване на процедура 

за провеждане на конкурс за отдаване под наем на имот публична общинска собственост, 
предназначен за организиране на ученическото столово и бюфетно хранене в 45-то ОУ с 
вносител Иван Божилов - кмет на район „Илинден“ и становище с вх.№ СОА23-ВК08- 
5517-[2] / 03.05.2023 г. от М. Боршош, зам.- кмет на Столична община.

Г-жа Едрева подложи на гласуване доклада с предложения проект на решение.
Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували:
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 2 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за
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3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

Диян Стаматов за

10. Иван Виделов —

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

ТЕЛ Симеон Колев за

По т.З от дневния ред:
Информация за постъпила поща с вх.№ СОА23-ВК66-1334-[6] / 04.05.2023 г.
Писмото бе сведено на вниманието на ПК.

По доп. т.1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-1849-[2] / 16.05.2023 г. относно Разчети за 

финансиране на капиталови разходи за срока до приемане на бюджета на Столична 
община за 2023 г. съобразно Закона за прилагане на разпоредби на Закона за държавния 
бюджет на Република България за 2022г., Закона за бюджета на държавното обществено 
осигуряване за 2022г. и Закона за бюджета на Националната здравноосигурителна каса 
за 2022г. от 30.12.2022г., ПМС №7/19.01.2023г. за уреждане на бюджетните 
взаимоотношения през 2023 година, ФО-1/20.01.2023г. и ФО-2/20.01.2023г. на 
Министерство на финансите и завишение на ангажиментите за разходи с вносител г-жа 
Йорданка Фандъкова, кмет на Столична община.

Г-жа М. Симеонова, д-р д-я „Финанси и бюджет“ докладва пред ПК, че предвив - 
необичайната ситуация на държавно ниво, за да се осигури континуитет в работата на 
общината е нужно да се внесе допълнение на Решение № 123 на СОС от февруари месец. 
Впасят се обектите, за които считат, че трябва да се започне работа по тях

Г-жа Едрева подложи на гласуване доклада с предложения проект на решение.
Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха взети 

следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 7

Против Няма

Въздържали се 5



Поименно гласуване по доп. т.1 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева въздържала се

5 Антон Койчев за

6. Веселин Калановски въздържал се

7. Грети Стефанова въздържала се

8. Димитър Вучев за

Диян Стаматов за

10. ' !ван Виделов —

11. Калоян Паргов въздържал се

12. Михаил Паргов въздържал се

13. Симеон Колев за

По доп. т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-НЦ62-360Д1] / 17.05.2023 г. относно удостояване с 

отличието "Почетен гражданин на София" на проф. Станислав Памукчиев с вносители 
г-жа Йорданка Фандъкова - кмет на Столична община. Георги Георгиев - председател на 
СОС, Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ, Венера Милова - секретар на СО 
и предложение с вх.№ СОА23-НЦ62-360/12.05.2023 г. от СБХ

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма
Поиме шг гласуване по доп. т.2 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4- Албена Кръстева за

5 Хнтон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за



8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов —

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев за

По доп. т.З от дневния ред:
Доклад е вх.№ СОА23-ВК66-4866 / 18.05.2023 г. относно удостояване със 

званието "Почетен гражданин на София" на Георги Константинов Христов - поет и 
писател с вносители г-жа Йорданка Фандъкова - кмет на Столична община, Георги 
Георгиев - председател на СОС, Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ, Венера 
Милова - секретар на СО и предложение с вх.№ СОА23-ВК66-4867 / 18.05.2023 г.

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по доп. т. 3 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

.3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5 Хнтон Койчев за

6. Веселин Калановски за

1 7’ "рети Стефанова за

8. , Димитър Вучев за

9 Диян Стаматов за

10. Чван Виделов —

11. Салоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13.___ .__ С имеон Колев за

। । сопран!



По доп. т.4 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-4869 / 18.05.2023 г. относно решение прието от 

Творческия съвет на Столична програма „Култура“ за финансиране на проектни 
предложения от втора сесия на Направление 7 „Мобилност“ по Програмата през 2023г. 
с вносители Мирослав Боршош - зам.-кмет на Столична община, Борислав Бориславов, 
Веселин Калановски - общински съветници.

Г-жа Малина Едрева декларира, че няма да участва в гласуването.
Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада като предлага следното изменение и
допълнение в проекта на решение:
1.1. Т.З добива следната редакция: „3. Възлага на кмета на Столична община

контрола по изпълнение на решението.“
Общо гласували:
вт.ч.: _ 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименна гласуване по доп. т. 4 от дневния ред:
1. Малина Едрева —

2. Борислав Бориславов за

3 Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. 'Хнтон Койчев за

6. Веселин Калановски за

. рети Стефанова за

8. ’Дл\.итър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Виделов

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. С ^еон Колев за

По доп. г.5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК08-7268 / 17.05.2023 г. относно Отпускане на средства 

за продължаване изграждането на Православен храм "Св. Серафим Чудотворец", ж.к. 
"Надежда 3", район "Надежда" с вносители Албена Кръстева, Татяна Георгиева - 
общински съветници и инж. Димитър Димов - кмет на район „Надежда“.

Г-жа А Кръстева, живуща в кв. „Надежда: призовава за подкрепа на доклада 
като информира ПК, че мястото на основните на храма е комуникативно, ситуирано на 
метростанция „Бели Дунав“ .
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Г-жа Едрева подложи на гласуване доклада с предложения проект на решение.
Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение
Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименн 1- гласуване по доп. т. 5 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3 Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5 Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8 Гд:.литър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Виделов —

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. С имеон Кслев за

По доп. т.6 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА23-ВК08-6277 / 27.04.2023 г. и СОА23-ВК08-6277Д1] / 

02.05.2023 г. относно Откриване на процедура за провеждане на публично оповестен 
конкурс за отдаване под наем за срок от 5 (пет) години на обекти, представляващи части 
от сгради - публична общинска собственост с цел осъществяване на ученическо столово 
хранене по три позиции в училищни сгради на 55 СУ „Петко Каравелов" с вносител г-н 
Петко Горанов - кмет на район „Студентски“ и становище с вх.№ СОА23-ВК08-6277Д2] 
/ 10.05.2023 г. от \1. Боршош, зам.-кмет на Столична община

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма



Въздържали се Няма

Поименно гласуване по доп. т. 6 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов за

4. Албена Кръстева за

5. \итон Койчев за

6. Веселин Калановски за

/. ре ги Стефанова за

8. :гър Вучев за

9. Д1 лн Стаматов за

10. ' т Д В 'ДСЛОВ —

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. €.. еон КржГа за

ЗаседарИет^е /ак]/ито с ^черпване на дневния ред.

Председател на ПК но образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

1(3 :■ ' гурно М1Н
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Посюяннака комисия но образование. култура, наука и културно МН01ообрцзпс


